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De Zaanse Energiekrant 
wordt uitgegeven door de 

coöperatieve vereni-
ging Zaanse Energie 

Koöperatie u.a.
Deze vereniging heeft tot 
doel het bevorderen van 

het gebruik van 
wind energie en andere
 vormen van duur zame 

energie en het op 
milieu vriendelijke wijze 

produceren van energie.
De Koöperatie heeft 

diverse projecten zoals het 
beheer van een windtur-

bine en twee zonnedaken, 
waardoor de leden bijdra-
gen aan de productie van 
schone duurzame stroom 

door gebruik van wind- en 
zonne-energie.
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De Zaanse Energie Koöperatie is te bereiken op:
Zaanweg 57, 1521 DM Wormerveer
Postbus 114,1520 AC Wormerveer
tel. 06-33800429
e-mail: info@zaanse-energie-kooperatie.nl
            energie@zaanse-energie-kooperatie.nl

Onze websites zijn: 
www.zaanse-energie-kooperatie.nl en  
www.zaanse-energie.nl

Facebook:
https://www.facebook.com/ZEK-232156320282518/

De contributie bedraagt minimaal 10,- per jaar.
Voor leden is de weer opeisbare inleg aan de ZEK 50,-.

Giften zijn ook welkom.
Betalingen overmaken naar ons rekeningnummer 
NL61 TRIO 02547.06.584 van de Triodos-bank.

COLOFON

De Zaanse energiekrant per 
mail scheelt kosten, moeite 

en PAPIER.
Wilt u, wanneer u de krant 

nog in papieren 
versie krijgt, uw mailadres 

sturen aan: 
info@zaanse-energie-

kooperatie.nl?
Hartelijk dank alvast 

weer voor uw 
medewerking.



VAN DE VOORZITTER
Thecla Graas

Vreemd maar ook bevrijdend.
Jarenlang heb ik met veel plezier in het bestuur gezeten van de 
Zaanse Energie Koöperatie. Eigenlijk altijd als voorzitter. Als ik 
voor langere tijd op reis was, regelde ik een vervangend voorzit-
ter.
Er was vaak sprake van een heel klein bestuur, met gelukkig om 
ons heen veel helpende handen, die vaak ontstonden uit ont-
moetingen op de fiets tijdens de overtocht over het Noordzeeka-
naal. Al diegenen wil ik enorm bedanken voor de fijne ondersteu-
ning en samenwerking!
De Zaanse Energie Koöperatie had in het begin, zoals vele coö-
peraties, duidelijk een pioniersfunctie en leek te werken als een 
druppel op een gloeiende plaat. Op dit moment is het sneeuw-
baleffect duidelijk merkbaar.
Naast het beheren van de drie opweklocaties werken wij door 
publicaties in onze ZEK-krant en het informatiebulletin aan 
bewustwording van onze leden en donateurs en andere be-
langstellenden. Artikelen over de energietransitie wereldwijd, 
energieprijzen en de wispelturigheid daarvan, verduurzaming van 
de eigen woning dragen bij aan het verder uitbreiden van deze 

bewustwording.
We hebben op dit moment een bijna voltallig bestuur, helaas nog 
zonder nieuwe voorzitter. Gelukkig hebben we wel een enthousiaste 
penningmeester bereid gevonden om, na goedkeuring door de ALV, 
toe te treden als bestuurslid. 

En nu wat mijmeringen over de afgelopen jaren.
Op vele locaties heb ik vergaderd, overlegd en menigeen gesproken. 
Vrijwilligers van andere milieuclubs, energiecoöperaties en - organi-
saties en veel verschillende ambtenaren en wethouders. Bij het oude 
gemeentehuis in Zaandijk had ik af en toe het gevoel, dat er wel een 
rode loper uit kon worden gerold, zo vaak als ik daar ben geweest 
voor overleg.
Ook bij de bestuursleden thuis werd veelvuldig vergaderd. Bij vele an-
dere bestuursleden heb ik aan de keukentafel gezeten om strategieën 
te ontwerpen of gewoon de voortgang van de ZEK-activiteiten te be-
spreken onder het genot van…. Dank jullie wel voor jullie gastvrijheid 
mooie mensen!  Het was vaak bijzonder.
Doordat ik in het bestuur van de Zaanse Energie Koöperatie zat heb ik 
ook heel bewust de opeenvolgende veranderingen met de computer 
en het internet meegemaakt. In het begin bracht ik mijn copy op een 
floppy weg, daarna met gebruik van een cd of usb stick. Nu kunnen 
we niet meer zonder internet en na corona is digitaal vergaderen ook 
gewoon geworden, evenals het gebruik van een dropbox en chatten. 
Prachtig om zo een tijdslijn mee te maken en er van te leren.
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VAN DE VOORZITTER

Het wordt voor mij tijd om eens verder te kijken naar wat er nog meer 
te koop is in de wereld. En dat kan ook gelden voor iemand die op 
zoek is naar een nieuwe uitdaging: een fijne ploeg mensen leiden, die 
een enorm mooi stuk werk neerzetten. Die ruimte wil ik een ander 
graag geven.

Vreemd maar ook bevrijdend laat ik het voorzitterschap van de ZEK 
achter mij. Iedereen kan altijd een beroep op mij  blijven doen. 
Altijd!

Thecla

Een internationaal jaarlijkse dag op 22 april.
Op deze dag wordt op een positieve manier aandacht gevraagd voor 
de wereldproblematiek, rondom natuur, milieu en klimaatverande-
ring. Bezinning en plezier staan hierbij voorop met activiteiten die tot 
doel hebben mensen bewust te maken van het bijzondere van onze 
aarde en het leven op deze planeet, tot nu toe de enige, waar leven is  
op vastgesteld.
De Zaanse Energie Koöperatie wil op deze dag aandacht besteden aan 
haar 35-jarig bestaan.
Vijfendertig jaar lang hebben wij op een positieve manier de bewo-
ners van de Zaanstreek laten zien dat wij met keuzes ten aanzien 
van opwekking, gebruik, verbruik van energie en energiebesparing 
zorgvuldig dienen om te gaan. Wij hebben hiermee een levendige 
voorbeeldfunctie weten te realiseren. Vol plannen en ‘moedig voor-
waartsch’ probeert het bestuur nieuwe opweklocaties te realiseren 
en zo goed mogelijk voor de Zaanstreek te zorgen.
Ik vond dit dan ook een bijzonder passende dag, om na ruim 20 jaar 
afscheid te nemen van het voorzitterschap en het stokje over te dra-
gen met een lach en een traan.  
Tuurlijk blijft onze coöperatie, ook mijn Zaanse Energie Koöperatie, 
met een speciaal plekje in mijn hart.
Ik hoop u graag te ontmoeten op zaterdag 22 april in de Zuiderverma-
ning in Westzaan.

Thecla
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ALGEMENE LEDENVERGADERING
Secretaris
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Beste donateurs, leden, belangstellenden en Zaanse Energie afne-
mers van de Zaanse Energie Koöperatie, 

hierbij willen wij jullie uitnodigen voor de Algemene Ledenvergade-
ring die plaatsvindt op:

Dinsdagavond 11 april 20:00 uur, inloop 19:30.
Locatie: de Wormerveerse Vermaning,
Zaanweg 57, 
1521 DM Wormerveer. 

Agenda 
1.    Welkom
2.    Opening en mededelingen
3.    Bespreken van het nieuwe huishoudelijk reglement*  en  
       goedkeuren  
4.    Verslag Laatste ALV 2022  d.d. 31-05-2022                                                                                                 
5.    Secretarieel jaarverslag ** en toekomstplannen
6.    Bestuurswisselingen: versterking bestuur: dhr. Piet Molenaar 
       heeft zich aangemeld als penningmeester, tevens treedt Thecla 
       Graas af als voorzitter 
7.    Goedkeuring toetreding tot het bestuur van Piet Molenaar  
8.    Financieel jaarverslag 2022 + begroting 2023 ***
9.    Bevindingen kascommissie (John Hermans en Rita Melk)
11. Decharge van de financieel adviseur en bestuur over het  
       afgelopen jaar
12. Verkiezing een kascommissielid/twee kascommissieleden 
13. Zonneveldt productie/opbrengst en rente-uitkering
14. White Ranch productie/opbrengst en rente-uitkering voorstel,  
       vaststellen over 2023 (uitkering einde van het jaar)
15.  Rondvraag 
16.  Sluiting vergadering

* deze is op te vragen vanaf drie weken voor de 
ALV bij: 
antonet-warger@zaanse-energie-kooperatie.nl 
** te lezen in deze ZEK-krant. 
*** De financiële cijfers zijn door leden op te 
vragen ook drie weken voor de datum van de 
ALV.
Indien jullie vragen hebben horen wij dat graag 
van tevoren.



EVEN VOORSTELLEN
Piet Molenaar

Goedendag, mag ik mij even voorstellen. Mijn naam is Piet Molenaar, 
60 jaar oud, getrouwd met Monique,  2 zoons en woonachtig in 
Krommenie.  Opmerkzaam gemaakt dat de Zaanse Energie Koöperatie 

op zoek is/was naar een nieuwe 
penningmeester. Daar ben ik wel in  
geïnteresseerd. 
Een echte Zaankanter. Altijd actief 
geweest in het vrijwilligerswerk.  
Of het nu was bij een sportverenging 
of een buurtvereniging. Momenteel 
ook bestuurslid bij stichting 
vrijwilligersvervoer Zaanstreek.  
De rolstoelbussen kunt u regelmatig in 
Zaanstreek-Noord rond zien rijden. 

Ik heb een financieel beleidsmatige  
achtergrond en vind het daarnaast  
belangrijk om maatschappelijk actief 
bezig te blijven. Altijd leuk om weer 
nieuwe mensen te ontmoeten. 

Mijn hobby’s zijn sport, lezen, vogels 
kjiken, wandelen en onze hond Floor. 
Met haar zou je mij regelmatig kunnen 

zien wandelen door de polder van Krommenie. 

Altijd al interesse gehad in energie. Wat mij aantrekt is het contact 
met andere Zaankanters om  ervaringen omtrent wind en zon te 
delen en om vervolgens te kijken hoe je dit kunt concretiseren.  

Wellicht zien wij elkaar op de Algemene Leden Vergadering. 
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ONZE ZOEKTOCHT NAAR DAKEN (VERVOLG)
Ruud Sweering

Ik ben bestuurslid van de ZEK sinds begin 2021. In het eerste Coro-
najaar, dus 2020, hebben mijn partner Jarka en ik veel gefietst door 
de Zaanstreek. Toen alles verplicht gesloten was, hebben wij steeds 
als het weer goed genoeg was, de polders en de industrie rondom 
de Zaan verkend. Vaak spraken wij elkaar aan tijdens die fietstochten 
met “Kijk daar wat een groot dak. Jammer dat er geen zonnepanelen 
op liggen”. Dus op een bepaald moment vroeg ik me af hoe ik kon zor-
gen dat er meer daken belegd zouden gaan worden. Daardoor kwam 
ik op het idee om me aan te melden als bestuurslid bij de ZEK. Ik had 
het vermoeden, niet gehinderd door enige ervaring, dat ik binnen een 
jaar toch wel een of twee projecten van de grond zou kunnen krijgen. 
Dat viel dus nog flink tegen. Ik wil graag een aantal ervaringen met 
jullie delen. Ook wil ik jullie ook vooral vragen om ons in contact te 
blijven brengen met eigenaren van grote daken die interesse hebben 
in mogelijke samenwerking met de ZEK.

Welke ideeën zijn geen projecten geworden? Ik kreeg de tip dat 
een grote supermarkt in Westzaan een groot en tamelijk nieuw dak 
had. Na wat rondbellen kwam ik eindelijk in contact met de facilitair 
manager op het hoofdkantoor van deze supermarktketen. Nadat ik 
hem had uitgelegd dat de ZEK graag dit bewuste dak zou volleggen 
met zonnepanelen, betaald door crowdfunding onder onze leden, 
zei hij “Daarin hebben wij geen interesse, want wij zijn zelf al bezig 
om dit dak te gaan beleggen met zonnepanelen en dan verdienen 
we meer met de opgewekte stroom.” Het tweede deel van die zin is 
absoluut waar: als een dakeigenaar zelf aan geld kan komen, verdient 
hij/zij meer aan de stroom dan wanneer de ZEK het organiseert. De 
rest van wat hij zei, was misschien toen waar, maar is geen waarheid 
geworden. Op de bewuste supermarkt liggen nog steeds geen 
zonnepanelen, terwijl we weten dat je in dat dorp nog steeds stroom 
kunt terugleveren en dus geen last hebt van netcongestie (drukte op 
het net van Liander).
Daarnaast ben ik inmiddels over twee kerken (geen monumenten, 
dus redelijk nieuwe gebouwen) in gesprek geweest. Beide keren was 
de beheerder erg enthousiast om te gaan samenwerken, maar bleek 
het bestuur helaas toch bezwaar te zien.
Dan zwembad de Crommenije: groot gebouw met maar een klein 
setje zonnepanelen. Dus ik was na veel informatie inwinnen terecht 
gekomen op de juiste afdeling van Gemeente Zaanstad. Antwoord; 
“We zijn zelf al bezig met de verduurzaming van onze panden”. Tsja, 
dat is leuk gezegd, maar als ze vervolgens geen investeringsbudget 
hebben voor zonnepanelen, dan kunnen ze toch echt beter de ZEK-
leden het geld bijeen laten brengen… 
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Het hotel tegenover de Omgevingsdienst bij station Zaandam nam niet 
eens de moeite om te reageren op mijn herhaalde verzoeken om een 
gesprek. 
Nieuwe fietsenstalling bij station Zaandam: ProRail reageert niet… En 
helaas kan ik zo nog wel even doorgaan…
Maar, genoeg getreurd nu! Er zijn namelijk ontwikkelingen. Naar 
aanleiding van twee artikelen in het Zaanse Dagblad heeft een aantal 
dakeigenaren gereageerd op onze oproep voor daken. Met enkele van 
hen zijn we inmiddels in gesprek gekomen. Als ze na een eerste gesprek, 
waarin we onder meer iets over de mogelijke opbrengsten vertellen, nog 
steeds interesse hebben, dan maken we met een 3D-ontwerpprogramma 
een dakschets. Daaruit blijkt hoeveel kilowattuur het dak per jaar 
ongeveer kan gaan opwekken en daarmee wat er voor de dakeigenaar 
financieel in het vat zit. Ook zijn twee van mijn medebestuursleden 
tijdens wandelingen met de hond op mooie sportcomplexen gestuit waar 
we mee in gesprek gaan. We kregen ook van een van onze leden een tip 
over een sportcomplex. Daarvoor hebben we een voorstel gemaakt waar 
het verenigingsbestuur over nadenkt. 
Op dit moment denk ik dat we een redelijke kans hebben dat er dit jaar 
één of misschien wel meerdere dakprojecten van de ZEK gerealiseerd 
gaan worden. Helaas kan ik jullie op dit moment nog geen namen en 
rugnummers noemen, maar binnenkort hopelijk wel. Natuurlijk vragen 
we jullie, onze leden, dan of jullie willen inleggen in dat project. 

Toch blijven we voor nu aan jullie vragen: weet je een mooi dak van 
een eigenaar, sportvereniging of andere instelling die misschien 
geïnteresseerd is in een extra ‘zakcentje’, breng ons alsjeblieft met hen in 
contact.
Hopelijk spreken we elkaar snel weer over dit onderwerp en hebben we 
dan een nieuw zonnedak te vieren.
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SECRETARIEEL VERSLAG
Antonet Warger

Dit secretarieel verslag loopt van 15-05-2022 tot 10-04-2023.

Activiteiten ZEK afgelopen jaar 
Organisatie
Het bestuur vergaderde eenmaal in de zes weken. Naast organisatori-
sche onderwerpen, zoals de financiën, het draaiende houden van het 
bedrijf ‘ZEK’ en de PR, werd de meeste tijd besteed aan het onder-
houd van de opweklocaties en de uitbreiding daarvan. 

Bestuursaangelegenheden:
Het bestuur is uitgebreid met Jan Res. Hij is ingeschreven als alge-
meen bestuurslid bij de kamer van koophandel. Ook heeft zich een 
aspirant bestuurslid aangemeld, Piet Molenaar. Hij stelt zich tijdens 
de ALV voor als aankomend penningmeester. Met instemming van de 
ALV aanwezig zijnde leden kan hij zijn taak gaan vervullen.  

De bestuursleden bezoeken regelmatig evenementen zoals ‘Hier 
Opgewekt’, ‘Solar Solutions International’ en relatie-evenementen ge-
organiseerd door Greenchoice. Door deze activiteiten kunnen wij als 
bestuur onze deskundigheid verbeteren, die wij weer inzetten voor 
onze core business: het realiseren van nieuwe projecten en produce-
ren van groene energie. 

De statutenwijziging is - na goedkeuring van de vorige twee ALV bij-
eenkomsten - officieel aangemeld bij de KvK. 

Per ingang van dinsdag 11 april 2023 zal Thecla Graas haar functie als 
voorzitter neerleggen. Haar werkzaamheden worden voorlopig opge-
volgd door een interim voorzitter.

Voor onze donateurs/ leden/belangstellenden en Zaanse Energie 
afnemers
Er is het afgelopen jaar gewerkt aan de werving van nieuwe 
donateurs/leden tijdens de informatieavond over aardwarmte, 24 
oktober 2022. Deze avond werd gepresenteerd door het bedrijf ARA 
boringen en Hans de Witte. In informatiebulletin nummer 5 is meer te 
lezen over deze vorm van verduurzaming. Zie onze site www.zaanse-
energie-kooperatie.nl

Veel dank voor het aanbieden van Helpende handen. Zo zijn er leden, 
die de ZEK-krantjes rondbrengen en onze ZEK-stand op verschillende 
markten bemensen. En dank Kees voor het redigeren van de ZEK-
krant en het infobulletin en het bijhouden van de site.  
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SECRETARIEEL VERSLAG

Wij danken Ton Smit en John Hermans, die vorig jaar de kascontrole 
hebben gedaan. Voor dit jaar zullen John Hermans en Rita Melk onze 
inkomsten en uitgaves controleren. Dank daarvoor! En tenslotte dank 
voor de ondersteunende werkzaamheden van onze finacieel adviseur. 
Dank Koen! 

Kernactiviteiten: opwekken duurzame energie
Algemeen
Rekening houdend met de kaders van de RES en de gemeente 
Zaanstad zijn wij ook dit jaar actief bezig geweest met het op 
de kaart zetten van zonnedaken en windmolens. Wij hielden de 
ontwikkelingen binnen subsidieland in de gaten. Er is een document 
geschreven over de mijlpalen die uiteindelijk leiden tot realisatie 
windmolens en zonnedaken/velden.
Er zijn onderhandelingen geweest met de gemeente en andere 
coöperaties over eventuele samenwerking.  

Wind
De Omgevingsdienst Noordzeekanaal gebied attendeerde ons erop, 
dat de wieken van het Windpaard een piepend geluid maakten. Na 
onderzoek bleek dat een van de wieken beschadigd was. Inmiddels 
zijn de wieken gereviseerd. 
Sectie wind gaat maandelijks op bezoek bij het Windpaard om 
eventuele onderhoudswerkzaamheden in gang te zetten. 
Ook het afgelopen jaar hebben wij ons - samen met de gemeente 
Zaanstad - georiënteerd op een aantal mogelijk nieuwe windprojecten 
waarvan wenselijk is, dat minimaal 50% in eigendom beheerd 
wordt. Er zijn oriënterende gesprekken rondom wind in het Noord- 
zeekanaalgebied. 
   
Zon
Zonneveldt: De eigenaar van Manege Veldt heeft een nieuwe 
verzekering afgesloten die tevens eiste dat ons zonnedak een 
scope-12 keuring moest ondergaan. We hebben deze keuring het 
afgelopen jaar laten uitvoeren.
Daarnaast worden contacten onderhouden met sleutelfiguren van 
een zonnepark rondom Assendelft en het Noordzeekanaalgebied. 
Deze onderhandelingen zijn in de oriënterende fase. 
Een aantal publicaties in het Noord Hollands dagblad hebben ertoe 
geleid dat een flink aantal mogelijke zonnedaken zijn aangemeld, die 
wij op dit moment aan het onderzoeken zijn op haalbaarheid.
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PR 
Uitgaves ZEKrant 2022/2023: juni 2022, december 2022, maart 2023 
Uitgaves Infobulletin 2022: 15 september 2022 en Thema 
aardwarmte.

Inmiddels is de ZEK actief op Facebook.

Toekomstplannen
Organisatie   
Thecla Graas zal per 11 april 2023 haar taak als voorzitter neerleggen. 

Voor onze donateurs/leden/belangstellenden en Zaanse Energie 
afnemers
Wij nemen deel aan de Zaanse Natuurmarkt van zaterdag 8 juli in het 
Natuur- en Milieucentrum van het Darwinpark te Zaandam. Bij deze 
vragen wij helpende handen bij de inrichting en bemensing van onze 
kraam. Aanmelden bij de secretaris.
En ook dit nieuwe jaar organiseren wij een informatieavond voor 
onze leden en donateurs en andere belangstellenden. Ideeën zijn 
welkom. 

Kernactiviteiten: opwekken duurzame energie
Nu wij met een aantal projecten in de oriënterende fase zitten, zetten 
wij onze schouders eronder om hier nieuwe stappen in te nemen. 
Wij richten ons op het tot stand brengen van een ondersteunende 
samenwerking met de gemeenten en andere partijen, om  
verduurzaming van de Zaanstreek en omgeving te versnellen.  

PR
Het aankomende jaar verschijnen twee ZEkranten en twee infobulle-
tins. In de ZEkrant beschrijven wij de stand van zaken rond onze ac-
tiviteiten en die van onze leden en donateurs en andere belangstel-
lenden, naast enkele informatieve artikelen. In de infobulletins wordt 
een onderwerp uitgediept. Ideeën? Laat het de secretaris weten.  
Uitgaves:
Juni 2023:             Info bulletin
September 2023: ZEkrant
December 2023:  Info bulletin
Maart 2024:          ZEkrant  

Onze berichtgeving willen wij het aankomende jaar verder 
verspreiden via Instagram, Linked en het schrijven van blogs op 
onze eigen site. Hiermee bereiken wij de jongere generatie, die veel 
gebruik maakt van deze informatieve digitale platformen.
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Aanwezig:
Nico de Wever, Marcel Wijkstra, Jeffrey Wintgen, Rita Melk, John 
Hermans, Ton Smit, Fam. Koopman, Tjalling Beets, Erna van Gils, 
Ewoud Hooijberg, Koen Buning, Kees Bank, Thecla Graas, Antonet 
Warger, George Poel, Ruud Sweering, Jos Berkhout, Jan Res.
Afmeldingen: Marion Steijn, Danielle Schouten, Ans Pieper.
Verslaglegging: Antonet Warger 

1. Bespreken van de nieuwe conceptstatuten volgens de eisen van 
WTBR. 
Thecla licht de conceptstatuten toe. Het huishoudelijk reglement 
wordt in lijn met de statuten aangepast. T.a.v. artikel 4 lid 2 en 
3: alle aanwezige leden waren het eens met de bedoeling. In 
overleg met de notaris de verwoording vereenvoudigen.
Alle aanwezige 19 leden stemden in met de conceptstatuten, 
naast de 9 stemmen die via de mail aangeleverd waren. Dit 
betekent, dat wij niet de nodige stemmen (39) hebben behaald 
en nogmaals een ALV uitschrijven op dinsdagavond 31 mei 
aanstaande voor het aannemen van de conceptstatuten. 

2. Verslag ALV 2021 is goedgekeurd.
3. Secretarieel jaarverslag is goedgekeurd. De voorzitter meldde 

dat het afgelopen jaar veel actie ondernomen is richting het 
zoeken naar opwekinstallaties. Tjalling bracht een bijeenkomst 
rondom klimaatverandering onder de aandacht, die op maandag 
23 mei plaatsvindt in de Wormerveerse Vermaning. 

4. Versterking bestuur: dhr. Jan Res heeft zich aangemeld als 
kandidaat bestuurslid en stelt zich voor. Hij is gecharmeerd van 
het concept ‘Schoon schip’ https://schoonschipamsterdam.org , 
een duurzame drijvende woonwijk in Amsterdam. Ook het ECO- 
hof in Wormerveer spreekt hem aan. Thecla is voor deze wijk de 
linking pin. 

5. Goedkeuring toetreding tot het bestuur van Jan Res: Jan mag 
toetreden tot het bestuur. 

6. Financieel jaarverslag 2021 + begroting 2022. Koen presenteerde 
de jaarrekening, nadat hij bekend maakte dat twee kassiers 
waren gestopt. Wij zijn dus op zoek naar een nieuwe kassier. 
Afgelopen jaar maakten wij 660 euro winst. De 25.000 cashflow 

 is niet uitgegeven. Koen zet een bedrag opzij, om eventuele 
tegenvallers (bijvoorbeeld teveel ontvangen subsidie) te kunnen 
financieren (het voorzichtigheidsprincipe). De jaarlijkse bestuurs-
vergoeding van 1500 euro hebben alle bestuursleden als donatie 
teruggegeven aan de coöperatie. De 1500 euro is gebaseerd op 
een vrijwilligersvergoeding van 5 euro per uur en dat blijft zo het 
aankomende jaar.
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7. Bevindingen  kascommissie (John Hermans en Ton Smit). De 
kascommissie is tevreden. 

8. Decharge van boekhouder en bestuur over afgelopen jaar 
wordt toegezegd. 

9. Verkiezing een kascommissielid/twee kascommissieleden. 
John Hermans en Rita Melk zijn de twee kascommissieleden 
van aankomend jaar. 

10.  Zonneveldt productie/opbrengst en rente-uitkering. De 
omvormer was stuk en de wilgen te hoog. Daardoor was de 
productie minder hoog dan de jaren ervoor. Herman Koopman 

  en Thecla hebben de bomen gesnoeid en Ruud en Thecla zijn 
   in de weer geweest met de  omvormer. Ruud waarschuwt, dat 

een kapotte omvormer gerepareerd kan worden en de 
aanschaf van een nieuwe niet nodig is. Thecla neemt contact 

  op met  Nico Heijnen en Thijs Kaper hoever het is met de app 
 om op de mobiel de opbrengsten van onze verschillende 

locaties uit te lezen. Tevens wordt er gevraagd of er misschien 
een alert kan komen als de opbrengsten afwijken van de 
gewenste productie, zodat we eerder fysiek kunnen gaan 
controleren of er iets aan de hand is . De rente-uitkering is ook

  dit jaar weer vastgesteld op 3%. 
11. White Ranch productie/opbrengst en rente-uitkering. 
 De White Ranch heeft goed gedraaid. Ook voor deze 

opwekinstallatie is de rente-uitkering vastgesteld op 3%.
12. Rondvraag.
 Marcel: Wormerland is een makkelijk te bespelen gemeente. 

POV is ook daar de grootste partij. Hij houdt een vinger aan de 
pols of er mogelijkheden zijn voor windinstallaties. Kees merkt 

 op, dat Liander over twee jaar pas nieuwe stations kan 
aansluiten (lijkt bij zowel gebruikers als bij de kant van de 
teruglevering). Voor die tijd zit het net propvol.
Ton merkt op dat Thecla haar werkzaamheden als voorzitter 
neerlegt. Dat klopt, maar dat zal pas eind 2022 zijn. Ton kan 
iemand benaderen die kassier/of penningmeester wil worden. 

  Hij informeert tenslotte  naar de nieuwe les-kist, die nog 
niet is afgemaakt. Wij zijn op zoek naar mensen die dat willen 
doen. Herman Koopman vraagt zich af of de ZEK ook andere 
opwekmogelijkheden onderzoekt naast zon en wind. 

  Hij benadrukt het belang van accu’s om de opgewekte 
elektriciteit op te slaan. Bas Jansen uit Oost Knollendam kan 
ons hierover iets meer overtellen.  

13. Thecla sluit de vergadering.
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Aanwezig: Rita Melk, Herman Koopman, Ruud Sweering, Ewoud 
Hooijberg, Erna van Gils, Ans Pieper, Koen Buning, Jos Berkhout, 
George Poel, Thecla Graas, Jan Res, Nico de Wever en Antonet 
Warger.
Afmeldingen:
Marcel Wijkstra, Tjalling Beets, Anja Koopman, Kees Bank.

1. De voorzitter heet iedereen welkom.
2.   Verslag ALV 17-05-2022: goedgekeurd.
3. De statuten-aanpassing werd een 2e keer besproken omdat 
 op de ALV d.d. 17 mei 2022 niet genoeg leden aanwezig waren 

voor een ALV waarin gestemd moet worden voor een statuten- 
aanpassing.
‘T.a.v. artikel 4 lid 2 en 3: alle aanwezige leden waren het eens 
met de bedoeling. In overleg met de notaris de verwoording 
vereenvoudigen.’
De verwoording had Thecla in overleg veranderd naar, en de 
notaris had het voor ons aangepast naar : ‘5% van het eigen 
vermogen.’

Artikel 4 Lid 2 : Uitgifte van Participaties dient zodanig te 
gebeuren dat niemand een belang in de Coöperatie kan 
verwerven dat groter is of gelijk aan vijf procent (5%) van het 
eigen vermogen van de Coöperatie. 
Artikel 4 Lid 3. Door de Coöperatie uitgegeven Participaties 
zijn overdraagbaar aan leden van de Coöperatie, met dien 
verstande dat niemand een belang in de Coöperatie kan 
verwerven dat groter is of gelijk aan vijf procent (5%) van 
het eigen vermogen van de Coöperatie. De voorwaarden 
waaronder Participaties worden aangeboden kunnen de 
verhandelbaarheid van die Participaties beperken tot bepaalde 
categorieën van leden.
Echter tijdens de 2e ALV op 31 mei 2022 werd er gevraagd 
naar de hoogte van ons eigen vermogen en de relatie met 
5% Participaties. Ons eigen vermogen is nu ca. 100.000. En 
dat eigen vermogen kan / zal jaarlijks anders zijn. Vervolgens 
kwamen we tijdens de ALV er achter dat de mensen die bij onze 
huidige twee projecten maximaal geïnvesteerd hebben dat die 
boven de 5% van het eigen vermogen uitkomen. Op zich is dat 
voor een bestaande situatie niet direct een probleem. Maar 
als het eigen vermogen fluctueert kan die 5% wel eens een 
handicap vormen bij het toekennen van projectparticipaties.
Dus moet de huidige tekst van de statuten toch nog een keer 
aangepast worden.
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Thecla zal samen met Nico de Wever de aanpassing nog 
een keer wijzigen, en voorleggen aan de notaris, waarbij 
we eigenlijk nog steeds streven dat er geen meerderheid in 
participaties bij een lid kan komen te liggen. 
Het heeft geen gevolgen voor het stemrecht, ieder lid heeft 
immers 1 stem.

 De basis Participatievoorwaarden worden opgenomen in het 
huishoudelijk reglement, waarbij er zorg voor gedragen wordt 
dat zoveel mogelijk mensen kunnen Participeren. De grootte 
van de Participatie heeft geen invloed op het stemrecht. De 
exacte Participatie voorwaarden worden t.z.t. in de prospectus 
van ieder project nader vastgelegd.

 De op 31 mei 2022 aanwezige leden hebben unaniem de 
nieuwe statuten akkoord bevonden, met de aantekening t.a.v. 
artikel 4 lid 2 en 3. Indien in artikel 4 lid 2 en 3 de 5% van het 
eigen vermogen kan vervallen in de statuten gaan de leden 
ermee akkoord dat de statuten door de notaris gepasseerd 
worden. 

Opzet statuten wijziging d.d. 31-05-2022 : 
Artikel 4 Lid 2 geheel verwijderen.
Artikel 4 Lid 3. Door de Coöperatie uitgegeven Participaties zijn 
overdraagbaar aan andere leden van de Coöperatie afhankelijk 
van de projectvoorwaarden die opgesteld zijn bij uitgifte van 
Participaties. 

4. Bespreken 1e concept huishoudelijk reglement. Het reglement 
wordt met opmerkingen van

 de leden bijgesteld en tijdens de ALV bijeenkomst 2023 
besproken. 

5. Rondvraag. 
Save the date: SDE start ronde 28 juni.

Thecla sluit de vergadering en dankt de aanwezigen voor hun komst.
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Op 30 november kregen wij een filmpje van de omgevingsdienst 
Noordzeekanaalgebied met in de hoofdrol ons windpaard die al draai-
end met de wieken een fluitend geluid maakte. Na onderzoek bleek 

dit geluid inderdaad bij harde wind te ontstaan, daarom 
hebben we op 5 december besloten de molen stil te zet-
ten. We hebben gelijk Kees Bank benaderd met de vraag 
of hij de wieken kon inspecteren met zijn drone. Het 
filmpje van de omgevingsdienst en de opname van Kees 
hebben we doorgezet naar ons onderhoudsbedrijf. Het 
mankement kon zo goed budgettair technisch gezien 
prettig en snel worden vastgesteld. Door winderosie 
waren de slijtneuzen van de bladen ernstig aangetast. 

Gezien de leeftijd van de molen en rekening houdend 
met de technische levensduur van verschillende onder-
delen waren Jan Res en ik al enige tijd in gesprek met 
verschillende aanbieders voor een uitgebreide onder-
houdsbeurt aan onze molen. Ons huidig onderhouds-

bedrijf (Rengineers) kwam eind september met de meest gunstige 
aanbieding.

Door deze bijna profetische actie 
hadden we al een offerte klaar lig-
gen en konden daarom razendsnel 
schakelen om het een en ander 
in gang te zetten. Al op 18 januari 
kon in aller vroegte de kraan bij de 
molen worden opgesteld, waarna 
de onderhoudsploeg de wieken kon 
vervangen.

Petje af voor de monteur die op 30 
meter hoogte bij een gevoelstempe-
ratuur die duidelijk beneden 0°C lag 
alles de- en monteerde.

Later in het jaar zal er overig groot 
onderhoud worden gepleegd.
Als dit alles is uitgevoerd ligt het in 

de verwachting dat ons windpaard nog decennia lang zijn steentje 
kan bij dragen aan een beter klimaat.
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De ZEK kijkt om zich heen naar partijen waarmee wij samen kunnen 
werken om meer duurzame energie op te wekken. Daarbij ligt het 

voor de hand om te kijken naar coöperatieve par-
tijen die iets met energie doen. Naast de ZEK zijn er 
in de Zaanstreek nog 2 andere coöperaties rondom 
energie:  WeSpark en SAENZ. De eerste is een leve-
rancier van groene energie en levert o.a. energie aan 
de gemeente Zaanstad. 

Via een samenwerking met OM Energie levert 
WeSpark sinds 2020 ook energie aan particulieren.  

SAENZ is een energiecooperatie voor bedrijven. Hun doelstelling is 
om bedrijven te helpen bij het verduurzamen. Hierbij willen zij de 
bedrijven voorzien van groene stroom die zoveel mogelijk lokaal 
wordt geproduceerd. Uit bovenstaande beschrijving blijkt dat we een 
en ander delen op het gebied van 
duurzame energie.

Sinds september vorig jaar zijn 
we met elkaar gaan verkennen of 
samenwerken een kans heeft. Daarbij hechten we alle drie aan onze 
eigen identiteit, dus de samenwerking gaat over het samen in acti-
viteiten of projecten optrekken. Bij de gesprekken bleek dat we alle 
drie op zoek waren naar meer duurzame energie. Binnen het uitwer-
ken van de Regionale Energie Strategie (RES) zien we grotere opwek 
projecten langskomen dan we tot nu toe gedaan hebben. Er verschij-
nen ook grotere partijen, tot multinationals aan toe, om deze projec-

ten te realiseren. Na enkele overleggen 
tussen de drie energiecoöperaties hebben 
we de conclusie getrokken dat het samen 
optrekken duidelijk voordelen biedt. Onze 
gebundelde krachten leggen meer gewicht 

in de schaal. Ons doel blijft daarbij om lokaal duurzame energie op te 
wekken, door en voor de bewoners van de Zaanstreek. 

Grotere projecten hebben naast het voordeel van meer energie ook 
het nadeel van langere doorlooptijd. Bij grote zonprojecten is dit al 
snel 2-3 jaar, bij windprojecten nog langer. De verwachting is dus niet 
dat we met deze grote projecten op korte termijn al tot realisatie 
komen. De verwachting is wel dat de kans op realisatie stijgt en de 
lokale invloed op plaats en inrichting maximaal is. Om die reden gaan 
we ons de komende periode inspannen voor het samenwerken bij 
realisatie van grote opwekprojecten. We houden jullie op de hoogte 
van de vorderingen, ook al kan het even duren voor er resultaat is.  
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De energielabels zijn per 1 september 2021 veranderd. Dat is alweer 
een tijdje geleden. Maar wat is nu eigenlijk een energielabel? 
De mate waarin uw apparaat energiezuinig is correspondeert met het 
label dat daarbij hoort. En die labels zijn gekenmerkt door de letters A 
tot en met G, dus van energiezuinig tot helemaal niet energiezuinig. 

Toen de energielabels werden geïntroduceerd door de Europese 
Unie, gebruikten wij nog vele malen meer fossiele brandstoffen dan 
wij nu doen. Bovendien waren de huizen slecht geïsoleerd. Als wij 
de oude labels op de huidige producten toepassen, dan worden de 
lagere energielabels niet meer gebruikt. Dat komt omdat apparaten 
steeds minder energie verbruiken. 

Het nieuwe energielabel hoort echt bij de nieuwe energiezuinige 
producten. Het meest energiezuinige label A  ziet er felgroene uit 
en het donkerrode G label geeft aan dat het product absoluut niet 
energiezuinig is. Op dit moment wordt er veel preciezer gekeken naar 
de energiezuinigheid van het product en kijkt men verder naar de 
toekomst. Zo krijgt bijvoorbeeld de oude A-score als nieuw label een 
E. Door dit nieuwe energielabel is er ook weer ruimte voor groei.  
Bij het oude energielabel zaten heel veel producten op de hoogste 
score. Met het nieuwe label is er ruimte voor nóg zuinigere produc-
ten!
En wat ook een vooruitgang is: op de verpakking van een product is 
een QR- code te vinden, waardoor je kan achterhalen of de informatie 
op de verpakking naar waarheid is omschreven. 

Bron:  
Blogpost 47 | Energiescore F, energiezuinig? (hollandlamp.nl)
Bewerking: Antonet Warger.
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OPWEKLOCATIES NA 35 JAAR ZEK
Foto’s Kees Bank
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 leden/donateurs van de ZEK
NIEUWE

Wij mogen weer een nieuw lid verwelkomen. 




